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Várospolitikai pártpolitikai 
és kormányzati politikai kér-
dések is szóba kerültek Földesi 
Zoltán, MSZP-s parlamenti 
képviselő szeptember 26-iki, 
pénteki sajtótájékoztatóján. A 
parlament őszi ülésszakának 
programjáról megtudtuk, hogy 
51 törvényjavaslat elfogadá-
sát tervezi a kormány, köztük 
olyan meghatározó törvénye-
két, mint a jövő évi adózás-
ról és költségvetésről szólókét. 
A képviselő elmondta, hogy a 
kisebbségi kormánynak 4 fős 
„mínusza” van, de reményét fe-
jezte ki, hogy az őszi ülésszak 
a munkáról fog szólni. Röviden 
szólt az utóbbi hetek legjelentő-
sebb politikai botrányáról, a le-
hallgatási ügyről, miután tagja 
a Parlament Nemzetbiztonsági 
Bizottságának. Az ügyről – a 
titoktartás kötelezettségét szem 
előtt tartva – elmondta, hogy 
olyan dolgok derültek ki ami-
re a demokratikus átalakulás 
óta nem volt példa. Az orszá-
gos politikai ügyek között utol-
sóként a szocialisták október 
11-iki kongresszusát említette, 
melyen kiderül majd, hogy a 
tagság támogatja-e a Megegye-
zés c. programot, az óvatos ha-
ladás programját.

Várospolitikai témák közül 
elsőként az iskolaberuházás 
kapcsán, melyről előző sajtó-
tájékoztatóján szólt részlete-
sen, elmondta, hogy a minisz-
ter megkérte őt, hogy kisérje fi -
gyelemmel a beruházás folya-

matát. Bemutatta azt a szóróla-
pot is, melyen a megyei progra-
mokat összegzik, s hamarosan 
minden családhoz eljuttatják.

A Vízművekkel és a polgár-
mester elleni tüntetéssel kap-
csolatban hallhattuk, hogy a 
politikusnak nem lehet eléggé 
óvatosan és körültekintően fo-
galmazni a dolgozókat érintő 
kérdésekben, a téma érdemi ré-
széről pedig elmondta, hogy a 
város vezetése azt szeretné el-
érni, hogy ne legyen kiszolgál-
tatott helyzetben a saját cégé-
ben.

A Tessedik Főiskola nyilat-
kozatáról, melyben a Szent Ist-
ván Egyetemhez történő csat-
lakozását deklarálta, Földesi 
Zoltán úgy nyilatkozott, hogy 
a talponmaradás érdekében ez 
elkerülhetetlennek látszik, s ő 
támogatja. Megjegyezte, hogy 
a tájékoztatásban és az együtt-
működésben mutatkoztak hi-
ányosságok a főiskola részéről 
ebben az ügyben.

Végezetül a Szilva Napok 
rendezőgárdájának, résztvevő-
inek köszönte meg a munkát 
és a részvételt, amivel a város 
egyik jelentős idegenforgalmi 
programját segítették. Ennek 
kapcsán mondta el, hogy javas-
latot tettek arra: nézze át a kép-
viselő testület a város nagyobb 
szabású idegenforgalmi prog-
ramjait, miután az anyagi lehe-
tőségek végesek, a színvonalas 
programok viszont szüksége-
sek Szarvason.

Parlament, párt, város

A FIDESZ Önkormányza-
ti tagozatának elnöksége szep-
tember 23-i ülésén áttekintette 
az öt, jelenleg állami tulajdon-
ban lévő regionális víziközmű 
társaság jogi helyzetét és a kö-
vetkezőket állapította meg:

A rendszerváltást követően a 
helyi önkormányzatokról szó-
ló 1990. évi LXV. törvény és az 
egyes állami tulajdonban lévő 
vagyontárgyak önkormányzat-
ok tulajdonába adásáról szó-
ló 1991. évi XXXIII. törvény 
rendelkezései alapján a megyei 
víziközművek államiból önkor-
mányzati tulajdonba kerültek.

Azonban mai napig állami 
tulajdonban van öt regionális 
víziközmű társaság, mely 1991-
ben nem került önkormányzati 

tulajdonba. Ezáltal több, mint 
600 település nem kapta meg az 
államtól a területén lévő vízve-
zetékek, szennyvízcsatornák, 
szennyvíztisztítók tulajdonjo-
gát. Ez az állapot súlyosan sérti 
a több, mint 600 településen élő 
1.400.000 ember esélyegyenlő-
séghez való jogát, ugyanis Ma-
gyarország többi települése az 
említett vagyonátadás követ-
keztében  rendelkezik a terü-
letén található víziközmű va-
gyonnal. Vagyis a 600 települé-
sen élő 1.400.000 ember vagyo-
ni hátrányba került.

A helyzetet súlyosbítja, hogy 
az Új Tulajdonosi Program ke-
retében a kisebbségi kormány 
az öt regionális víziközmű tár-
saság részvényeit értékesíte-

ni akarja, illetve a tőzsdére be-
vezetni. Interpellációkra adott 
válaszokból, sajtóból, kormány 
anyagokból az derül ki, hogy 
víziközmű törvény készül, ösz-
szevonások várhatók, holding 
struktúrában fognak működni 
a regionális vízművek.

A tagozat elnökségének véle-
ménye szerint ez a privatizáció 
előkészítése, a kisebbségi kor-
mány tevékenysége következté-
ben 1.400.000 embert egészsé-
ges ivóvízzel ellátó öt regioná-
lis társaság részvényei közve-
tett úton az állam tulajdonából 
befektetők kezébe fog kerülni.

Ez azt jelenti, hogy több, 
mint 600 település esetében 
nem a helyi önkormányzat ren-
delkezik majd az egészséges 
ivóvizet adó kutakról, a vízbá-
zisról, a víz- és szennyvíz ve-
zetékekről, hanem azok a be-
fektetők, akik végül a részvé-
nyeket felvásárolják. A magyar 
emberek alapvető érdeke ezzel 
szemben pedig az, hogy a ma-
gyar vízvagyon nemzeti tulaj-
donban, köztulajdonban ma-
radjon. Továbbá a vízvagyon 
eladása nemzetbiztonsági és 

nemzetgazdasági érdeksérel-
men túl jelentős áremelkedés-
hez, ezáltal a magyar családok 
terheinek további növekedésé-
hez vezetne.

A fentiek alapján a FIDESZ 
Önkormányzati Tagozatá-
nak elnöksége fontosnak tart-
ja hogy:

1) Az öt regionális víziközmű 
társaság hosszú távon marad-
jon 100%-ban közösségi tulaj-
donban.

2) Az érintett települési ön-
kormányzatok – vagy azok 
önkéntes társulásai – kapják 
meg ingyenesen az államtól és 
kerüljön a forgalomképtelen 
törzsvagyonukba az öt regio-
nális víziközmű társaság törzs-
vagyona. (Kutak, vezetékek, 
szennyvíztisztítók.)

3) Az érintett települési ön-
kormányzatok – vagy azok ön-
kéntes társulásai – kapják meg 
ingyenesen az államtól az öt 
regionális víziközmű társaság 
működtető vagyonát. (Műhe-
lyek, székházak.)

Babák Mihály, FIDESZ 
Önkormányzati tagozat 

alelnöke

A FIDESZ Önkormányzati Tagozata elnökségének a 
víziközművek jövőjével kapcsolatos álláspontja

A megyei közgyűlés 
döntéséhez…

Tájékoztatom a Tisztelt Olvasókat, hogy a megyei közgyűlés a 
Tessedik Sámuel Főiskola és a Szent István Egyetem tervezett 
integrációját egyhangúlag elutasította. Mivel a közgyűlés tag-
jai úgy szavaztak, hogy azt megelőzően a TSF vezetőségével 
erről a témáról eddig nem egyeztettek, ezért a Pedagógiai Kar 
vezetőjeként  az alábbi levelet küldtem a város és a szűk ré-
gió képviselőinek. A címzettek Kozák Imréné, Hamza Zoltán, 
Sinka József, Závoda Ferenc. 

Tisztelt Képviselő Asszony!
Tisztelt Képviselő Úr!
A Tessedik Sámuel Főiskola és a Szent István Egyetem szenátu-

sai megszavazták a két intézmény integrációját. Megdöbbenéssel 
értesültünk arról, hogy a megyei közgyűlés tagjai egyhangúlag 
elutasították ezt a kezdeményezésünket, anélkül, hogy  - tudomá-
som szerint - a témában bármelyik főiskolai vezetőt személyesen 
megkeresték volna. Mivel a főiskola, illetve Békés megye felső-
oktatásának jövőjéről van szó, ezért tisztelettel meghívom Önt a 
Pedagógiai Főiskolai Karra egy kibővített dékáni tanácsülésre, 
ahol kifejtheti véleményét a témáról, illetve meghallgathatja a 
Kar vezetőinek álláspontját, érveit. A dékáni tanácsülések min-
den hétfőn 9-11 óráig tartanak. Kérem, jelöljön meg az elkövet-
kező négy hétben egy időpontot, amikor Önnek alkalmas és meg 
tud jelenni körünkben.

A titkárság telefonszáma 66-311-592.
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